



Fetal Alcohol
Spectrum Disorder
Ontario

Trouble du spectre
de l'alcoolisation foetale
Ontario

La version française suit

FASD Ontario Update - January 2020

What is new on the FASD Ontario website?

Happy New Year! A few resources, events and news have been added to the [FASD Ontario website](#) over the past month.

Resources include the following titles:

- Rural FASD Support Network Policy Statement
- FASD and Sexually Inappropriate Behaviors
- Alcohol - Canadian Drug Summary
- Genetic and Epigenetic Perspectives on the Role of Fathers in Fetal Alcohol Spectrum Disorder

You can find these by searching with the titles in the Keyword field on the [information search page](#).

News items are added regularly. Recent additions include:

- [CanFASD art competition winners announced](#)
- [Better understanding of fetal alcohol disorders needed](#)

- [What happens when no one cares for the caregiver?](#)
- [From zero tolerance to open dialogue: How harm reduction is shifting the conversation on drug use](#)
- [Developmental assessment at 9 months of age can predict fetal alcohol syndrome](#)
- [Teachers, it's not his attitude, it's his FASD](#)
- [Doctoral students earn national awards for alcohol-related research](#)
- [Targeting specific signaling pathway could provide new avenue for treating fetal alcohol syndrome.](#)

Upcoming Training. Members have provided information about upcoming training events and these have been posted on the [Live Training page](#).

Coming soon:

- January 29. Renfrew. Renfrew County FASD Support Group. Guest speaker: Marv Johnston
- January 30. St.Thomas. Keys to Unlocking FASD: Providing Informed, Creative and Effective Care with Sheila Burns.
- February 11. Dunsford. FASD with Donna Debolt.

If you would like your events to be promoted on that page, [contact us!](#)

FASD Transition to Adulthood Pilot Project

Citizen Advocacy Ottawa is currently running a pilot project for young adults with Fetal Alcohol Spectrum Disorder (FASD) transitioning to adulthood, in response to an identified need (see poster below). Fifteen individuals are working one-on-one with a

Transition Coordinator trained in FASD to work on their personal goals. Through conversation and exploration, participants can make their own decisions and create community connections.

This person-centred initiative aims at empowering individuals, reducing social isolation and building a circle of support. Independent facilitation has often been implemented successfully with people with an intellectual or developmental disability, but it has never been funded previously for people with FASD. Citizen Advocacy Ottawa plans to collect data and evaluate the program in order to demonstrate the value of transition support during this critical time in the lives of people with FASD.

Submitted by:

Citizen Advocacy Ottawa

<https://www.citizenadvocacy.org/>

BECOMING AN ADULT IS HARD

- Are you:
- between the ages of 19 & 29?
 - living in Ottawa?
 - identifying as a person with FASD?

We can offer you transition support at no charge until May 2020.



Pilot Project



We have a limited number of spots.

Contact H el ene Courchesne
by October 11, 2019.

613-761-9522 ext 229
hcourchesne@citizenadvocacy.org

We need your feedback on the FASD Ontario website and listserv. Complete a 5-10 minute survey by January 17 and you will be entered for a draw for a \$50 gift certificate for Indigo/Chapters. Please forward to parents and caregivers of individuals with FASD.

[Fill out the survey](#)

Please continue to spread the word about [FASD Ontario](#). You can do so by:

- Encouraging others to sign up for the [FASD Ontario listserv](#).
- Using these illustrations: [Web button](#) and [E-mail card](#).
- Reposting resources from FASD Ontario through social media, linking back to [FASD Ontario](#).

www.FASDON.ca

Questions? Comments? Contact:

Louise Choquette, FASD Ontario Project Coordinator

l.choquette@healthnexus.ca

Mise à jour de TSAF Ontario - Janvier 2020

Quoi de neuf sur le site TSAF Ontario?

Quelques ressources, événements et nouvelles ont été ajoutés au site Web [TSAF Ontario](#) au cours du mois dernier.

Ressource en français:

- Alcool - Sommaire canadien sur la drogue

Ressources en anglais

- Rural FASD Support Network Policy Statement
- FASD and Sexually Inappropriate Behaviors
- Alcohol - Canadian Drug Summary
- Genetic and Epigenetic Perspectives on the Role of Fathers in Fetal Alcohol Spectrum Disorder

Vous pouvez les trouver en effectuant une recherche avec les titres dans le champ "Mot clé dans le titre" de la page de [recherche d'informations](#).

Des [nouvelles](#) sont ajoutées régulièrement. Les items récemments ajoutés incluent:

- [CanFASD art competition winners announced](#)
- [Better understanding of fetal alcohol disorders needed](#)
- [What happens when no one cares for the caregiver?](#)
- [From zero tolerance to open dialogue: How harm reduction is shifting the conversation on drug use](#)
- [Developmental assessment at 9 months of age can predict fetal alcohol syndrome](#)
- [Teachers, it's not his attitude, it's his FASD](#)
- [Doctoral students earn national awards for alcohol-related research](#)
- [Targeting specific signaling pathway could provide new avenue for treating fetal alcohol syndrome.](#)

Formation. Plusieurs membres ont fourni des renseignements relatifs à de la formation et ceux-ci ont été affichés sur la page de [Formation en direct](#). (toutes les formations sont en anglais)

À venir :

- 29 janvier. Renfrew. Renfrew County FASD Support Group - Marv Johnston
- 30 janvier. St.Thomas. Keys to Unlocking FASD: Providing Informed, Creative and Effective Care avec Sheila Burns.
- 11 février. Dunsford. FASD avec Donna Debolt.

Si vous désirez faire la promotion de vos événements sur cette page, [communiquez avec nous!](#)

Projet pilote TSAF de transition à l'âge adulte

Parrainage civique d'Ottawa mène actuellement un projet pilote pour les jeunes adultes atteints du trouble du spectre de l'alcoolisation fœtale (TSAF) en transition vers l'âge adulte, en réponse à un besoin identifié (voir l'affiche ci-dessous). Quinze personnes travaillent individuellement avec un coordonnateur de transition formé au TSAF pour travailler sur leurs objectifs personnels. Grâce aux conversations et à l'exploration, les participants peuvent prendre leurs propres décisions et créer des liens avec la communauté.

Cette initiative centrée sur la personne vise à autonomiser les individus, à réduire l'isolement social et à créer un cercle de soutien. La facilitation indépendante a souvent été mise en œuvre avec succès auprès de personnes ayant une déficience intellectuelle ou développementale, mais elle n'a jamais été financée auparavant pour les personnes atteintes de TSAF. Parrainage civique d'Ottawa prévoit recueillir des données et évaluer le programme afin de démontrer la valeur du soutien à la transition pendant cette période critique de la vie des personnes atteintes de TSAF.

Soumis par:

Parrainage civique d'Ottawa

<https://www.citizenadvocacy.org/fr/>

DEVENIR UN ADULTE, C'EST PAS FACILE

- Tu as entre 19 & 29 ans?
- Tu habites à Ottawa?
- Tu penses que tu as le TSAF?

On t'offre du soutien à la transition gratuitement jusqu'à mai 2020.



Projet pilote



Nombre de places limitées

Contactez Hélène Courchesne
avant le 11 octobre 2019.

613-761-9522 ext 229
hcourchesne@citizenadvocacy.org

Nous avons besoin de vos commentaires sur le site Web et la liste de diffusion de TSAF Ontario. Répondez à un sondage de 5 à 10 minutes avant le 17 janvier et vous serez inscrit à un tirage pour un certificat-cadeau de 50 \$ pour Indigo / Chapitres. Veuillez transmettre aux parents et aidants de personnes atteintes de TSAF.

[Répondez au sondage](#)

S'il vous plait, continuez à faire la promotion de TSAF Ontario. Vous pouvez le faire de plusieurs façons :

- En encourageant d'autres personnes à s'inscrire au réseau [TSAF Ontario](#).
- En utilisant ces illustrations téléchargeables : [bannière Web](#) et [carte courriel](#).
- En réaffichant des ressources de TSAF Ontario à travers vos réseaux sociaux et en les associant à [TSAF Ontario](#).

www.TSAFON.ca

Des questions? Commentaires? Communiquez avec :
Louise Choquette, Coordonnatrice du projet TSAF Ontario
l.choquette@nexussante.ca



© 2020 Health Nexus - Nexus santé
FASD Update - Jan 2020 | Mise à jour TSAF - Jan 2020

[Unsubscribe from this list](#)
[Annuler votre abonnement électronique](#)

Health Nexus Santé
180 Dundas St. West, Suite 301, Toronto, ON M5G 1Z8
www.healthnexus.ca | www.nexussante.ca
www.beststart.org | www.meilleurdepart.org